
eel veehouders hebben
vanwege het huidige kli-

maat vragen over de toekomst
van de melkveehouderij. Eddy
Leloup, adviseur rundveehou-
derij bij het hoofdbestuur van
de Boerenbond, en Jean-Pierre
De Leener, kabinets-medewer-
ker van de Vlaamse minister
van Landbouw en Leefmilieu,
gaven hun visie daarover op
een studiedag, georganiseerd
door de VRV-jongerencommis-
sie tijdens Agribex. ‘Voor de
melkveesector blijft te allen tij-
de een plaats behouden in
Vlaanderen’, sprak De Leener
overtuigd. Hij verwees naar de
optimale ecologische omstan-
digheden in onze regio. ‘Het
goede imago werkt het behoud
van de sector enkel in de hand.’ 

Groeien en stoppen
‘De toekomst van de melkvee-
houderij is niet zomaar kant en
klaar voor te schotelen’, begon
Leloup. ‘Tegen onze wil in
wordt de melkveehouderij de
komende jaren sterk premie-
afhankelijk. De inkomensvor-
ming uit melk wordt binnen-
kort geschraagd door twee
pijlers. Naast de markt speelt
straks ook de overheid een rol.’
Die evolutie zorgt ervoor dat
melkveehouderij in de toe-
komst veel meer betekent dan
koeien melken alleen. ‘We
moeten een duurzame melk-
veehouderij ontwikkelen met
evenwicht tussen economi-
sche, ecologische en sociale as-
pecten.’

In dat kader pleitte Leloup
voor de economische verduur-
zaming. Om die te kunnen blij-
ven garanderen is het nood-
zaak zich op twee zaken te
richten. ‘We moeten ons fixe-
ren op groeien, maar we moe-
ten ons tegelijkertijd fixeren
op stoppen’, beklemtoonde Le-
loup, die verwees naar voor-
spelde afvloei binnen de sec-
tor. ‘Wat is de sociale impact
van een halvering van de be-
drijven? Wat gebeurt er met de
bedrijven die er op korte ter-
mijn uitliggen?’ Anderzijds
verwees hij naar de volharding
van de kleinere bedrijven 
om door te gaan. ‘Dat levert
een fenomenaal spannings-
veld door de wanverhouding
tussen  vraag en aanbod van
quotum. Daardoor ontstaat

een prijsproblematische quo-
tummarkt. Het leefbaar-
heidstreven is conflictueus.’
Toch schoof Leloup een aantal
cijfers naar voren waarop
melkveehouders zich het best
kunnen richten. ‘Wanneer re-
kening gehouden wordt met
alle economische, ecologische
en sociale duurzaamheidsas-
pecten ligt de optimale melk-
productie tussen 8500 en 9000
kg melk’, vertelde Leloup. ‘De
komende jaren zal dat cijfer
gestaag toenemen, maar we
mogen de citroen niet persen.’
Op bedrijfsniveau ligt de opti-
male omvang tussen de vier en
de vijf ton quotum. ‘Vandaag is
het zo dat een sterke melkvee-
manager met 300.000 liter
quotum het minstens even
goed kan doen als een zwak-

kere melkveehouder met
500.000 liter’, haalde Leloup
aan. 
Belangrijk voor de toekomst is
ook de positie van de Belgische
zuivelindustrie. ‘We moeten
er ons van bewust zijn dat de
sectorkracht belangrijker is
dan de individuele kracht. Coö-
peratie en samenwerking blij-
ven essentieel op alle niveaus.
Melkveehouderij kan slechts
bestaan als een schakel in
een keten van toegevoegde
waarde. De toekomst van onze
melkveesector is een combina-
tie van het streven naar de op-
timale koe en de optimale
melkveehouder.’

Annelies Debergh
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Eddy Leloup: ‘Optimale bedrijfsomvang tussen vier en vijf ton’

Vlaamse koe blijft
Positieve signalen weerklonken op de themadag van

de VRV-jongerencommissie. Het betoog van Eddy

Leloup trok de meeste aandacht. ‘De toekomst is

niet zomaar kant en klaar voor te schotelen.’
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